
1



2

Hello 
Present Simple (egyszerű jelen igeidő) 

KIJELENTŐ 
MÓD 

TAGADÁS 

 TELJES ALAK RÖVID ALAK 
I speak 
You speak 
He speaks 
She speaks 
It speaks 
We speak 
You speak 
They speak 

I do not speak 
You do not speak 
He does not speak 
She does not speak 
It does not speak 
We do not speak 
You do not speak 
They do not speak 

I don't speak 
You don't speak 
He doesn't speak 
She doesn't speak 
It doesn't speak 
We don't speak 
You don't speak 
They don't speak 

 

KÉRDŐ ALAK RÖVID VÁLASZ 
Do I speak? 
Do you speak? 
Does he speak? 
Does she speak? 
Does it speak? 
Do we speak? 
Do you speak? 
Do they speak? 

Yes, I do. 
Yes, you do. 
Yes, he does. 
Yes, she does. 
Yes, it does. 
Yes, we do. 
Yes, you do. 
Yes, they do. 

No, I don't. 
No, you don’t. 
No, he doesn’t. 
No, she doesn't. 
No, it doesn’t. 
No, we don’t. 
No, you don't. 
No, they don’t. 

 

FONTOS 
does/doesn’t után az ige már nem kap “s” ragot. 
 

Egyes szám harmadik személyű igealak: 
(he/she/it) 
a legtöbb ige “s” ragot kap I speak -> he speaks 

I like -> he likes 
a követezőkre végződő igék 
“es” ragot kapnak: -ss, -sh, -ch, 
-x, -o  

I watch -> she watches  
I go -> she goes 

Mássalhangzó + y-ra végződő 
igék helyesírása: “y” lemarad, 
helyette: “ies” 

I study -> he studies 
DE 
I play -> it plays 

 
Az egyszerű jelen igeidőt: 
• ismétlődő, szokásos cselekvések kifejezésére 

használjuk. 
I watch TV every day. Minden nap TV-t nézek. 
She goes out at the weekend. Minden hétvégén 
elmegy szórakozni. 

• általános cselekvések, állapotok kifejezésére. 
We live in Boston. Bostonban élünk. 
I like ice cream. Szeretem a fagylaltot. 

• napirend, órarend, menetrend esetén. 
She starts work at 8.30 every day. Minden nap 
8.30-kor kezd. 

Elöljárószavak idő kifejezésére 

at six o’clock / half past two, etc. 
noon / night / midday / midnight 
the weekend(s) 

in the morning / afternoon / evening 
my free time 

on Saturday, etc. 
Friday morning / afternoon, etc. 
weekdays 

till 
until 

We usually work till 5.00 p.m.  

before Jack always has a shower before dinner. 
after My dad has a shower after breakfast. 
during I don’t go out during the week. 
from … 
to/till/until 

I have an English class from 9 a.m. to 
10.30 a.m. 

 
A folyamatos jelen igeidő 
 

KIJELENTŐ MÓD 
TELJES ALAK RÖVID ALAK 
I am playing 
You are playing 
He is playing 
She is playing 
It is playing 
We are playing 
You are playing 
They are playing 

I’m playing 
You’re playing 
He’s playing 
She’s playing 
It’s playing 
We’re playing 
You’re playing 
They’re playing 

 
 

TAGADÁS 
TELJES ALAK RÖVID ALAK 
I am not playing 
You are not playing 
He is not playing 
She is not playing 
It is not playing 
We are not playing 
You are not playing 
They are not playing 

I’m not playing 
You aren’t playing 
He isn’t playing 
She isn’t playing 
It isn’t playing 
We aren’t playing 
You aren’t playing 
They aren’t playing 
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KÉRDŐ ALAK RÖVID VÁLASZ 
Am I playing? 
Are you playing? 
Is he playing? 
Is she playing? 
Is it playing? 
Are we playing? 
Are you playing? 
Are they playing? 

Yes, I am. 
Yes, you are. 
Yes, he is. 
Yes, she is. 
Yes, it is. 
Yes, we are. 
Yes, you are. 
Yes, they are. 

No, I’m not. 
No, you aren’t. 
No, he isn’t. 
No, she isn’t. 
No, it isn’t. 
No, we aren’t. 
No, you aren’t. 
No, they aren’t. 

 
• A folyamatos jelen igeidőt a beszéd pillanatában 

éppen folyamatban levő cselekvések 
kifejezésére használjuk. 
What is Kelly doing now? Mit csinál most Kelly? 
She's talking on the phone. Telefonál. 

• ideiglenes állapotokat is kifejezhet: 
I’m working at a supermarket these days. 
Mostanában egy boltban dolgozom. 
 

Helyesírási szabályok 
a legtöbb ige változatlan marad az -ing 
előtt 

talk -> talking 

ha -e betűre végződik az ige, akkor az 
lemarad, és így követi az -ing 

come -> 
coming 

az egy szótagú szavak esetében, ha egy 
magánhangzó+egy mássalhangzóra 
végződnek, akkor az utolsó mássalhangzó 
megkettőződik.  

stop -> 
stopping 

két vagy több szótagú szavak esetében, 
ha hangsúlyos magánhangzó+egy 
mássalhangzóra végződnek, akkor az 
utolsó mássalhangzó megkettőződik.  

begin -> 
beginning 
DE 
happen -> 
happening 

egy magánhangzó+”l” betűre végződő 
szavak esetén az “l” megkettőződik. 

l -> travelling 

az -ie végződésű szavak vége -y betűre 
változik 

lie -> lying 

 
 
Időhatározók 
now, at the moment 
today, these days 
this week / year, etc. 
 
 
A folyamatos és egyszerű jelen igeidő 
• A folyamatos jelen igeidőt a beszéd pillanatában 

éppen történő cselekvések kifejezésére 
használjuk.  
John is watching TV now. John épp tévét néz. 

Listen! She is playing the piano. Hallgasd csak! 
Zongorázik. 

• Az egyszerű jelen igeidőt szokásos, ismétlődő 
cselekvések és állapotok kifejezésére használjuk. 
John watches TV at the weekend. John hétvégén 
tévét szokott nézni. 
He plays the piano every day. Minden nap 
zongorázik.  
 

Időhatározók 
Folyamatos jelen Egyszerű jelen 
now, at the 
moment 

usually, always, often, etc. 
every day/week, etc. 
in the afternoons/summer, etc. 
on Mondays, at the weekend, etc. 

 
Statív, állapotleíró igék 
Az alábbi igéket nem használjuk folyamatos 
igeidőkben: 

• see, hear, smell, etc. 
• like, love, hate, want, need, etc. 
• think, understand, know, etc. 
• be, have, cost, etc. 

 

Nem rendhagyó igék múlt ideje 

KIJELENTŐ 
MÓD 

TAGADÁS 

 TELJES ALAK RÖVID ALAK 
I played 
You played 
He played 
She played 
It played 
We played 
You played 
They played 

I did not play 
You did not play 
He did not play 
She did not play 
It did not play 
We did not play 
You did not play 
They did not play 

I didn’t play 
You didn’t play 
He didn’t play 
She didn’t play 
It didn’t play 
We didn’t play 
You didn’t play 
They didn’t play 

 
KÉRDŐ ALAK RÖVID VÁLASZ 
Did I play? 
Did you play? 
Did he play? 
Did she play? 
Did it play? 
Did we play? 
Did you play? 
Did they play? 

Yes, I did. 
Yes, you did. 
Yes, he did. 
Yes, she did. 
Yes, it did. 
Yes, we did. 
Yes, you did. 
Yes, they did. 

No, I didn’t. 
No, you didn’t. 
No, he didn’t. 
No, she didn’t. 
No, it didn’t. 
No, we didn’t. 
No, you didn’t. 
No, they didn’t. 
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Helyesírási szabályok 
a múlt idő jele: -ed talk -> talked 
-e betűre végződő szavak esetén 
csak -d a múlt idő jele  

dance -> danced 

ha mássalhangzó+y-ra végződik 
az ige, akkor a múlt idő jele: -ied 
 

try -> tried 
DE 
play -> played 

az egy szótagú szavak esetében, 
ha egy magánhangzó+egy 
mássalhangzóra végződnek, 
akkor az utolsó mássalhangzó 
megkettőződik.  

stop -> stopped 

két vagy több szótagú szavak 
esetében, ha hangsúlyos 
magánhangzó+egy 
mássalhangzóra végződnek, 
akkor az utolsó mássalhangzó 
megkettőződik.  

prefer -> preferred 
DE 
happen -> happened 

egy magánhangzó+”l” betűre 
végződő szavak esetén az “l” 
megkettőződik. 

travel -> travelled 
DE 
sail -> sailed 

A rendhagyó igék múlt ideje  

A rendhagyó igék nem -ed végződéssel kerülnek 
múlt időbe. 
KIJELENTŐ 
MÓD 

I/You/He/She/It/ 
We/You/They 

went 

TAGADÁS I/You/He/She/It/ 
We/You/They 

didn’t go 

KÉRDŐ 
ALAK 

Did I/you/he/she/it/ 
we/you/they 

go? 

 

FONTOS 
Táblázat a rendhagyó igeidőkről 
 
Az egyszerű múlt igeidőt használjuk:  
- meghatározott múlt időben történt cselekvések, 

történések kifejezésére. 
We bought our house five years ago. 5 éve vettük 
a házunkat. 

- Múlt idejű szokásos és ismétlődő cselekvések 
kifejezésére. 
I always went to bed early when I lived with my 
parents. Mikor a szüleimmel éltem, mindig korán 
feküdtem le aludni.  

- Egymás után történt múlt idejű cselekvések 
esetén (pl. felsorolás) 
Yesterday I got up at 8.00, had breakfast and left 
for school. Tegnap 8-kor felkeltem, 
megreggeliztem és elmentem az iskolába.  

Időhatározók múlt idő esetén 
yesterday / yesterday morning, etc. 
last night/week/weekend/month/year 
last Wednesday/Friday, etc. 
last summer/winter, etc. 
two days / a week / three months / five years ago 
in + year 

 

A létige múlt ideje (be) 
 
KIJELENTŐ MÓD TAGADÁS 
I/He/She/It was 
We/You/They were 

I/He/She/It wasn’t (=was not) 
We/You/They weren’t (=were 
not) 

KÉRDŐ ALAK RÖVID VÁLASZ 
Was I/he/she/it? Yes, I/he/she/it was. 

No, I/he/she/it wasn’t. 
Were 
we/you/they? 

Yes, we/you/they were. 
No, we/you/they weren’t. 

 

A melléknevek közép- és felsőfoka 
• Amikor összehasonlítunk két tárgyat, embert, 

fogalmat egymással, a mellékneveket fokozzuk, 
közép vagy felsőfokot használva. 

 
Az összehasonlítás képzése 
Középfok 
melléknév + -er + than John is older than 

Peter. John idősebb, 
mint Peter. 

Felsőfok 
the + melléknév 

+ -est 
+ of/in John is the tallest boy 

in his class. John a 
legmagasabb fiú az 
osztályában. 

 
Mindegyik egy szótagú, és a 
legtöbb két szótagú melléknév 
esetén az -er és -est képzőt 
használjuk: 

clean -> cleaner -> 
the cleanest 
quiet -> quieter -> 
the quietest 

Amikor -e betűre végződik a 
melléknév, nem írunk még 
egyet: 

nice -> nicer -> the 
nicest 

Egy szótagú melléknevek 
esetében, ha egy 
magánhangzó+egy 
mássalhangzóra végződnek, 
akkor az utolsó mássalhangzó 
megkettőződik. 

hot -> hotter -> the 
hottest 
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Mássalhangzó +y-ra végződő 
melléknevek esetében az y 
helyett: ier/-iest 

easy -> easier -> the 
easiest 

Három vagy több szótagú 
melléknevek esetében a 
fokozás a more + melléknév / 
most + melléknév képzéssel 
történik: 

expensive -> more 
expensive -> the most 
expensive 
careful -> more careful -> 
the most careful 

 
 
Rendhagyó melléknevek fokozása 
alapfok középfok felsőfok 
good 
bad 
many / much 
far 

better 
worse 
more 
farther/further 

the best 
the worst 
the most 
the farthest / the 
furthest 

FONTOS 
Ha két dolog, személy, tárgy vagy fogalom egyforma: 
• as + melléknév + as 

Debbie’s as tall as her brother. Debby ugyanolyan 
magas, mint a bátyja.  

• not as + melléknév + as 
Geography isn’t as interesting as history. A földrajz 
nem ugyanolyan érdekes, mint a történelem. 

 

Module 1 
Jövő idő (be going to) 
KIJELENTŐ MÓD 
TELJES ALAK RÖVID ALAK 
I am going to play 
You are going to play 
He is going to play 
She is going to play 
It is going to play 
We are going to play 
You are going to play 
They are going to play 

I’m going to play 
You’re going to play 
He’s going to play 
She’s going to play 
It’s going to play 
We’re going to play 
You’re going to play 
They’re going to play 

 
TAGADÁS 
TELJES ALAK RÖVID ALAK 
I am not going to play 
You are not going to play 
He is not going to play 
She is not going to play 
It is not going to play 
We are not going to play 
You are not going to play 
They are not going to play 

I’m not going to play 
You aren’t going to play 
He isn’t going to play 
She isn’t going to play 
It isn’t going to play 
We aren’t going to play 
You aren’t going to play 
They aren’t going to play 

 

KÉRDŐ ALAK RÖVID VÁLASZ 
Am I going to play? 
Are you going to 
play? 
Is he going to play? 
Is she going to play? 
Is it going to play? 
Are we going to play? 
Are you going to 
play? 
Are they going to 
play? 

Yes, I am. 
Yes, you are. 
 
Yes, he is. 
Yes, she is. 
Yes, it is. 
Yes, we are. 
Yes, you are. 
 
Yes, they are. 

No, I’m not. 
No, you aren’t. 
 
No, he isn’t. 
No, she isn’t. 
No, it isn’t. 
No, we aren’t. 
No, you aren’t. 
 
No, they aren’t. 

 
TIME EXPRESSIONS 
tomorrow / tonight 
next month/year/week/Tuesday, etc. 
in an hour / a year, etc. 
soon 

 
• Jövő idejű tervek kifejezésére használjuk. 

Dennis is going to buy a car next week. Dennis 
autót fog venni a jövő héten. 

• láthatóan bekövetkező jövő idejű cselekvés 
kifejezésére: 
Be careful! You’re going to fall. Vigyázz, le fogsz 
esni! 

 
FONTOS 
A “go” igét nem fontos kiírni a “be going to” szerkezet 
után. 
Ted’s going (to go) swimming next weekend. 
Ted úszni megy jövő hétvégén. 
A folyamatos jelen igeidő is kifejezhet jövő idejű 
terveket:  
We are having a party next Saturday. Jövő szombaton 
bulit tartunk. 

 
Jövő idő (will) 

KIJELENTŐ MÓD TAGADÁS 
I 
He/She/It 
We/You/They 

will work 
I 
He/She/It 
We/You/They 

won’t work 
(will not) 

 
KÉRDŐ ALAK 

Will 
I 

he/she/it 
we/you/they 

work? 

 
RÖVID VÁLASZ 

Yes, 
I 
he/she/it 
we/you/they 

will. No, 
I 
he/she/it 
we/you/they 

won’t 
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A Will segédigét használjuk jövő idő kifejezésére: 
• jóslatok kifejezésére, jellemzően a think és 

believe igékkel 
I think he will be a great actor one day. 
Szerintem nagyszerű színész lesz egy nap. 

• azonnali döntések esetén. 
Fine, I’ll meet you in an hour. Rendben, egy óra 
múlva találkozunk. 

• kínálás, felajánlás kifejezésére. 
I’ll help you with everything. Segítek neked 
mindenben. 

• figyelmeztetések esetén. 
Be quiet or I’ll tell the teacher. Legyél csöndben, 
vagy megmondalak a tanárnak. 

• ígéretek kifejezésére 
I promise, I’ll be there for you. Megígérem, 
számíthatsz rám. 

• udvarias kéréseknél 
Will you do me a favour? Megteszel nekem egy 
szívességet? 

may/might/could segédigék 

A may, might and could segédigék: 
- után az ige jelen idejű alakja áll, ragozás nélkül 
- nincs más alakjuk 
- tagadásuk a not szó hozzáadásával történik 
• mindhárom segédigével jelen vagy jövő időre 

utalhatunk, és lehetőséget fejezhetünk ki. A 
might fejezi ki a legkevesebb eséllyel 
bekövetkező lehetőséget.  
We may/might/could go to the Summer Festival 
next weekend. Lehet, hogy elmegyünk a Nyári 
Fesztiválra jövő héten.  

• A may és might segédigék tagadó alakja a 
lehetőség hiányára utal. 
Henry may not/might not come to the park. 
Henry lehet, hogy nem jön a parkba. 

Feltételes mód 1 

Jelen vagy jövő időre utaló feltételes mód.  

mellékmondat Főmondat 

If + egyszerű jelen 
will 
segédigék (can, may, might, must) 
Felszólító mód 

 

If I like the car, I’ll buy it. Ha tetszik az autó, 
megveszem. 

If you want to get into the museum, you must 
buy a ticket. Ha be akarsz menni a múzeumba, 
venned kell jegyet. 
If you don't feel well, go to bed. Ha nem érzed jól 
magad, feküdj le.  

FONTOS 
Ha a mellékmondat áll elől, vesszőt kell tenni a két 
tagmondat közé. 

 

Module 2 
Befejezett jelen igeidő 

KIJELENTŐ MÓD 
TELJES ALAK RÖVID ALAK 
I have played 
You have played 
He has played 
She has played 
It has played 
We have played 
You have played 
They have played 

I’ve played 
You’ve played 
He’s played 
She’s played 
It’s played 
We’ve played 
You’ve played 
They’ve played 

 
TAGADÁS 
TELJES ALAK RÖVID ALAK 
I have not played 
You have not played 
He has not played 
She has not played 
It has not played 
We have not played 
You have not played 
They have not played 

I haven’t played 
You haven’t played 
He hasn’t played 
She hasn’t played 
It hasn’t played 
We haven’t played 
You haven’t played 
They haven’t played 

 
KÉRDŐ ALAK RÖVID VÁLASZ 
Have I played? 
Have you 
played? 
Has he played? 
Has she played? 
Has it played? 
Have we played? 
Have you 
played? 
Have they 
played? 

Yes, I have. 
Yes, you have. 
 
Yes, he has. 
Yes, she has. 
Yes, it has. 
Yes, we have. 
Yes, you have. 
 
Yes, they have. 

No, I haven’t. 
No, you haven’t. 
 
No, he hasn’t. 
No, she hasn’t. 
No, it hasn’t. 
No, we haven’t. 
No, you haven’t. 
 
No, they haven’t. 
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A befejezett jelen igeidőt a have/has segédigével és 
az ige harmadik alakjával képezzük. Ha az ige nem 
rendhagyó, a harmadik alakja megegyezik a múlt 
idejű alakkal (- ed). 
 
FONTOS 
Rendhagyó igék táblázata 
 
A befejezett jelen igeidő használata: 
• Olyan múltban történt cselekvések, történések 

esetén, amelyekhez nem kötődik konkrét 
időpont. 
I’ve visited the National History Museum, so I 
don’t want to go there again. Már voltam a 
Természettudományi Múzeumban.  Nem akarok 
megint menni. 

• Olyan múltban történt cselekvések, történések 
esetén, melyek a jelenre hatással vannak. 
Look! Jerry has broken his leg! Nézd! Jerry 
eltörte a lábát! 

Gyakori időhatározók 
always, ever, never, before, so far, yet, 
already, just, once, twice, etc. 
 

A befejezett jelen és egyszerű múlt igeidők 

Befejezett jelen Egyszerű múlt 
• Olyan múltban történt 

cselekvések, történések 
esetén, amelyekhez nem 
kötődik konkrét időpont. 
I have visited Rome.  
Már voltam Rómában. 
 

• az alábbi időhatározókkal: 
ever, never, before, so far, 
just, yet, already, always, 
for, since, once, twice, etc. 

• Pontosan 
meghatározott múltban 
történt cselekvés 
esetén 
I visited Rome last year. 
Tavaly voltam 
Rómában. 

• az alábbi 
időhatározókkal: 
yesterday, in 1995, ago, 
last week/month, etc. 

 

FONTOS 
• A have/has gone jelentése: elment, és még mindig ott 

van. 
Lisa has gone to the supermarket. (She’s still there.) 
Lisa elment a boltba. (Még most is ott van) 

• A have/has been jelentése: elment valahová/volt 
valahol, és már visszaért. 
Lisa has been to Barcelona. (Now she’s back.) Lisa már 
volt Barcelonában. (És most nincs ott). 

 

yet/already 

• A yet csak kérdő és tagadó mondatban fordul 
elő, a mondat végén. 
Have you finished yet? Befejezted már? 
He hasn’t arrived yet. Még nem érkezett meg. 

• Az already kijelentő és kérdő mondatokban 
állhat, a segédige és a főige között, vagy 
hangsúly kifejezése esetén a mondat végén. 
I’ve already seen that film. Már láttam azt a 
filmet. 
Have you finished eating already? Már 
befejezted az evést? 

Befejezett jelen és a since/for/how long 

Múltban kezdődő és jelenig tartó cselekvésekre, 
történésekre utalva használjuk. 
 

 How long have 
you had this car? Mióta 
van meg az autód? 

since + az időtartam kezdete 
(e.g since 1980, since 
yesterday, 
since last week, since 4 a.m.) 

I’ve had this car 
since 1999. 1999 óta 
van meg az autóm. 

for + az időtartam hossza (e.g 
for two weeks, for three 
days, 
for _ive minutes, for months) 

I’ve had this car 
for six years. Hat éve 
van meg az autóm. 

 

“ugye?” kérdés 

Rövid utókérdés a kérdőmondat végén, 
megerősítésre utal. Az angol nyelvben képzése a 
főmondat nyelvtani szerkezetéhez igazodik.  
You couldn't see her, could you? Nem láttad őt, 
ugye? 
Tom believed him, didn't he? Tom hitt neki, ugye? 
 
 
• Amikor a főmondat igéje állító, az utókérdés 

tagadó: 
The boys are at school, aren’t they? A fiúk 
iskolában vannak, ugye? 

• Amikor a főmondat igéje tagadó alakú, az 
utókérdés állító: 
 She hasn't seen the doctor yet, has she? Még 
nem volt orvosnál, ugye? 
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Module 3 
A should segédige 

KIJELENTŐ MÓD TAGADÁS 
I/He/She/It/ 
We/You/They 

should 
go 

I/He/She/It/ 
We/You/They shouldn’t go 

 

KÉRDŐ ALAK 
Should I/he/she/it/we/you/they go? 
 

RÖVID VÁLASZ 
Yes, 
 

I/he/she/it/we/you/they should. 

No, 
 

I/he/she/it/we/you/they shouldn’t. 

 

A should segédigét használjuk: 
• tanács, javaslat kérésekor, adásakor 

A: What should I do? Mit tegyek? 
B: You shouldn’t work so hard. Nem kellene 
olyan keményen dolgoznod.  

• vélemény kifejezésére 
I think the children should eat more fruit. 
Szerintem a gyerekeknek több gyümölcsöt 
kellene enniük. 

• ötlet, javaslat esetén 
We should go bowling tonight. Menjünk 
bowlingozni ma este. 

 

too/enough 

• A too (túlságosan, túl) melléknevek és határozók 
előtt állhat.  
This coffee is too hot. I can’t drink it. Ez a kávé 
túl meleg. Nem tudom meginni. 

• Az enough (elég, eléggé) melléknevek és 
határozók után áll, viszont főnevek előtt.  
The weather is warm enough for a picnic. Elég 
meleg az idő egy piknikhez. 
There’s enough food in the fridge. Van elég étel 
a hűtőben. 
 
 
 
 

How much...?/How many...?/Much/Many/ 
A lot of/Lots of/A little/A few 

• A How much (mennyi?) kérdőszót 
megszámlálhatatlan főnevek előtt használjuk, 
mennyiségre kérdezve.  
How much water is in the bottle? Mennyi víz van 
az üvegben? 

 
FONTOS 
A How much...? kérdőszóval árakra is kérdezhetünk 
How much are these shoes? £100? Mennyibe kerül a 
cipő? 

 

• A How many (hány?) kérdőszó megszámlálható 
főnevekre utal, és darabszámra kérdezünk vele.   
How many cans of lemonade do we need? Hány 
doboz limonádéra van szükségünk? 

• A much (sok) megszámlálhatatlan főnevek előtt 
általában kérdő és tagadó mondatokban 
használható. 
We haven’t got much money. Nincs sok 
pénzünk. 

• A many (sok) megszámlálható főnevek előtt áll, 
általában kérdő és tagadó mondatokban 
There aren’t many books in the bookcase. Nincs 
sok könyv a könyvespolcon. 

• Az a lot of/lots of (sok, rengeteg) 
megszámlálható és megszámlálhatatlan főnevek 
előtt egyaránt állhat, általában kijelentő 
mondatokban.  
There is a lot of coffee in my cup. Sok kávé van a 
bögrémben. 
There are lots of eggs in the fridge. Sok tojás van 
a hűtőben. 

• Az a little (kevés, egy kis) megszámlálhatatlan 
főnevek előtt használható. 
There is a little cheese on the table. Van egy kis 
sajt az asztalon. 

• Az a few (egy pár, egy kevés) többesszámú 
megszámlálható főnevek előtt áll. 
There are a few magazines on the table. Van pár 
újság az asztalon. 

one/ones 

• Szóismétlés kerülésére használhatjuk 
megszámlálható főnevek helyett egyes vagy 
többes számban. 
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Which bag is yours? The black one. Melyik táska 
a tiéd? A fekete (táska). 
Which books do you like? The ones about 
history. Melyik könyveket szereted? A 
történelemről szóló (könyveket). 

Birtokos személyjelek és birtokos névmások 

Birtokos személyjel Birtokos névmás 
my 
your 
his 
her 
its 
our 
your 
their 

mine 
yours 
his 
hers 
- 
ours 
yours 
theirs 

 

• A birtokos személyjelek után mindig áll főnév, 
de névelő nem állhat előttük.  
Her hat is green. Az ő kalapja zöld.  

• A birtokos névmások önállóan állnak, nincs 
utánuk a birtokolt főnév. Rövid válaszokban és 
kérdésekben fordulnak gyakran elő.  
Your bag is brown, but mine is black. A te táskád 
barna, de az enyém fekete. 
That cat is hers. Az a macska az övé. 
Whose is this ball? It’s his. Kié ez a labda? Az 
övé. 

 

 

 

 

 

 

 

Module 4 
Vonatkozó névmások (who, which, that) 

• Jelzői mellékmondatokban utalnak a főmondat 
tárgyára vagy alanyára.  

• A vonatkozó névmás elhagyható a mondatból, 
ha utána közvetlenül alany következik.  
Mrs Robins is the teacher. I like her the most. 
Mrs Robins a tanár. Őt szeretem legjobban. 
Mrs Robins is the teacher (who) I like the most. 
Mrs Robins a tanár, akit a legjobban szeretek. 

 névmás példa 
Személyekre 
utal 

who/that The man who/that is 
driving 
that sports car is my 
uncle. 
That’s the boy (who/that) 
I saw in the park 
yesterday. 

Állatokra, 
tárgyakra 
utal 

which/that The bag which/that is on 
the 
desk is mine. 
The film (which/that) I 
saw 
last night was terrible. 

 

Full Infinitive 

To+ige szótári alakja 
Többek között célhatározói mellékmondatokban 
használjuk.  
I’m going to the market to get some fruit. Megyek 
apiacra, (azért) hogy vegyek gyümölcsöt.  
Mr Robins went to the newsagent’s to buy a 
newspaper. Mr Robins elment az újságoshoz, 
(azért) hogy vegyen újságot. 

Függő beszéd kijelentő mondatban (jelen idő) 

Amikor valaki szavait utólag idézzük, függő 
beszédet használunk.  
Harry: I like my job. 
Harry says (that) he likes his job. Harry azt mondja, 
szereti a munkáját. 
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• Függő beszédben figyelni kell a névmások 
megfelelő változtatására 
Mum: I love you more than anything in my life. 
Anya: Mindennél jobban szeretlek téged. 
My mum always says (that) she loves me more 
than anything in her life. Anya mindig azt 
mondja, mindennél jobban szeret engem. 

 

Függő beszéd kérdésekben (jelen idő) 

• Gyakran az alábbi kifejezések kezdik a 
mondatot:  Do you know… ?, Can you tell me… 
?, I don’t know… , He wants to know…, etc. 
Meg tudná mondani…? Tudod, hogy…? 

• A mellékmondat (idézett mondat) állító 
szórendbe kerül. 
‘Where is John?’ 
‘Do you know where John is?’ 

• Ha kérdőszó van az eredeti mondatban, ugyanaz 
a kérdőszó köti össze a függő kérdés két 
tagmondatát. 
‘How much does it cost?’ Mennyibe kerül? 
Can you tell me how much it costs? 
Meg tudná mondani, mennyibe kerül? 

• Ha eldöntendő kérdésről van szó, az if/whether 
áll a tagmondatok között. 
‘Is Mary at home?’ Mary otthon van? 
Do you know if Mary is at home? 
Tudod, hogy Mary otthon van-e? 

Függő beszéd (utasítások jelen időben)) 

• Amikor utasítást közvetítünk (Azt mondja 
nekem, hogy/hogy ne…), gyakran a tell igét 
használjuk, amit az követ, hogy kit utasítottak, 
majd (not) TO +utasítás. 
‘Brush your teeth every morning.’ 
Mosd meg a fogad minden reggel. 
My dentist tells me to brush my teeth every 
morning. 
A fogorvos azt mondja nekem, hogy mossam 
meg a fogam minden reggel. 
‘Don’t eat a lot of sweets.’ 
Ne egyél sok édességet. 
My mother tells me not to eat a lot of sweets. 
Anyukám azt mondja, ne egyek sok édességet. 

 

 

So/Neither 

Egyetértés kifejezése (én is/én sem) 
So + segédige + alany 
A segédige mindig az eredeti mondathoz igazodik! 
A: I must go to  
the dentist. Fogorvoshoz 
kell mennem. 
B: So must I. Nekem is. 

A: I always go to school on 
foot. Mindig gyalog megyek 
iskolába. 
B: So do I. Én is. 

Neither + segédige +alany  
A segédige az eredeti mondathoz igazodik. 
A: I can’t play the piano. 
Nem tudok zongorázni. 
B: Neither can I. Én sem. 

A: I don’t like chocolate. 
Nem szeretem a csokoládét. 
B: Neither does my sister. A 
testvérem sem. 

 

FONTOS 
Ellenvélemény kifejezésére (de én igen/de én nem) 
• Az eredeti mondat segédigéjének ellentétes alakját 
használjuk, a mondat szórendje állító. 
A: I can’t dance. Nem tudok táncolni. 
B: I can. De én igen. 
A: I’ve been to Italy. Voltam már Olaszorszában. 
B: I haven’t.  Én nem.  
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